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Bestuur: 

- Gerard van den Brandhof  tel 361542     Voorzitter  

  Kerkstraat 125   gvdbrandhof@cordys.com 

- <Vacature>    tel <zie voorzitter>   Secretaris   

       secretariaat@putten.christenunie.nl 

- Pieter Eigenraam   tel 361263    Penningmeester      

  Oude Nijkerkerweg 1   ownwindow@planet.nl 

- Bram Francken   tel 352270    Propaganda 

  Jacob Catsstraat 83   a.bfrancken@filternet.nl 

- Jan van den Brink   tel 357097    Algemeen adjunct 

  Havikstraat 4    brinkbox@zonnet.nl 

 

 

Wethouder: 

- Ard Kleijer    tel 353532    Wethouder 

  Jacob Catsstraat 12    ak.kleijer@solcon.nl   Openbare werken, etc 

 

 

Vertegenwoordigers in de gemeenteraad: 

- Hendrie E. van Beek   tel 357371    Fractievoorzitter 

  Klaarwaterboslaan 18   hevanbeek@kpnplanet.nl  Cie Middelen 

- Evert H. de Graaf   tel 353234    Cie Ruimtelijke zaken 

  Bosrand 21     ehdegraaf@gmail.com 

- Christine vd Hazel-Goedvree  tel 360586    Cie Samenleving 

  Papiermakerstr. 40   cvdhazel@solcon.nl    

- Peter Brink    tel 361392    Cie Samenleveving 

  Bilderdijkstraat 57   brink@dataweb.nl   Bezwaar en beroep 

 

 

Commissie- en steunleden: 

- Henk Dekker    tel 06 51408485   Commissielid 

  Meskampersteeg 29   mts.dekkerpasman@solcon.nl  Middelen 

- Bertus Cornelissen   tel 06 49042149   Commissielid 

  Schoolstraat 34   bertuscornelissen@hotmail.com Ruimtelijke Zaken 

- Ria Jansen-Klerk   tel 361117    Steunfractielid 

  Midden Engweg 8   rjansen@jansentechniek.nl   Samenleving 

- Gert Jan Schuit   tel. 06 11173730   Steunfractielid 

  Huinerwal 8    gjschuit@hotmail.com   Ruimtelijke Zaken 

 

 

Website, E-mail adressen en rekeningnummer: 

- Internet:    http://putten.christenunie.nl 

- Fractie:    fractie.christenunie@regio.putten.nl    

- Gironummer:    7865897 ten name van ChristenUnie Putten 

 

 

Redactie ChristenUnie-nieuws:  

- Harry Roffel    tel 355563    Corrector 

  Bosrand 112     harryroffel@12move.nl 

- Henk van de Ridder   tel 358503    Eindredactie 

  Waterweg 47    henk.vande.ridder@solcon.nl 
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2. Van de Voorzitter  [Gerard van den Brandhof] 
 

Beste ChristenUnievrienden en -vriendinnen, 

 

Voor u ligt alweer het derde nummer van ChristenUnieNieuws van 2007. 

De vakanties zijn weer achter de rug en ik hoop dat u allen daarvan hebt 

kunnen genieten. Dat kan niet iedereen zeggen. We denken aan de Griekse 

boeren die hun bezittingen in vlammen zagen opgaan. De droogte heeft zijn tol 

geëist, terwijl in andere landen mensen natte voeten kregen. Het veranderende 

klimaat heeft ook invloed op de verspreiding van ziekten. De blauwtong en de 

maïsschimmel krijgen nu meer kans. Maar al met al mogen we zeggen dat we 

het in Nederland nog steeds heel goed hebben. 

 

In Putten hebben we de draad weer opgepakt. Het college raakt al aardig 

ingewerkt. Ook de nieuwe fractie- en commissieleden komen al aardig op dreef. 

Hendrie van Beek heeft als plaatsvervanger van burgemeester van Putten al 

een raadsvergadering mogen voorzitten. Er is weer veel te doen. De 

behandeling van de begroting voor volgend jaar staat op de agenda voor 9 

november. In Putten moeten we een aantal belangrijke financiële besluiten 

nemen. De belangrijkste beslissingen liggen op het terrein van Openbare 

Werken (alternatief omlegging N303) en Sport (Renovatie zwembad). Deze 

beide terreinen zitten in de portefeuille van onze wethouder Ard Kleijer die 

daarmee een niet geringe last op zijn schouders draagt. Waar we landelijk een 

sleutelrol vervullen in de coalitie met CDA en PvdA, en vaak bemiddelend 

optreden tussen beide partijen, moeten we in Putten zien dat we als grootste 

collegepartij de leiding nemen in het politieke handelen. Wij wensen onze 

wethouder en de fractie, en allen die hen daarbij helpen alle wijsheid toe om 

alles in goede banen te leiden. 

 

Op het moment dat u dit blad 

ontvangt heeft de doden- herden-

king van 2 oktober al plaats gevon- 

den. Vele Puttenaren zullen weer stil 

gestaan hebben bij dat wat in de 

oorlog is gebeurd. Over de vorm 

waarin dat gebeurt, is re- centelijk  
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weer stil gestaan. Het is belangrijk dat we ons daarbij verplaatsen in de 

gevoelens van de direct betrokkenen. Die gevoelens komen weer sterk naar 

boven nu uit de archieven allerlei persoonlijke bezittingen boven water komen. 

De herdenking vond plaats bij het herstelde monument van de “Vrouw van 

Putten”. Fijn dat de restauratie op tijd kon worden afgerond.. 

 

Ook de Ossenmarkt staat weer voor de deur. Zoals gebruikelijk willen we ook 

dit jaar weer met een kraam van de ChristenUnie aanwezig zijn. Als u nog 

ondersteuning kunt geven door met anderen bij de stand aanwezig te zijn zou 

dat heel erg welkom zijn. U kunt zich daarvoor opgeven bij Bram Francken. 

 

Als laatste wil ik aandacht vragen voor onze najaarsledenvergadering van 19 

november a.s. Verderop in deze uitgave vindt u meer details. U komt toch ook? 

Leden onder ons die het moeilijk hebben wensen we alle sterkte toe. We 

denken dan aan de zieken, in het bijzonder aan Aalt Bos. We bidden en hopen 

dat er herstel mag komen na het zware ongeval tijdens het ringsteken in 

Ermelo. Dat we op God, onze Vader, ons vertrouwen mogen stellen in voor- en 

tegenspoed! Bidt U met ons mee? Uw voorbede is ook gewenst voor alles waar 

we in de politiek mee in aanraking komen. 

 

Met hartelijke groet namens het bestuur, Gerard van den Brandhof 
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3. Hartelijk welkom nieuwe leden [Gerard vd Brandhof] 
 

En dat hartelijk welkom geldt voor de volgende nieuwe leden: 

H. Bos, Arlersteeg 14 

P. Boot, Huinerschoolweg 28 

M.A. Van, Nieuwe Prinsenweg 3 

fam. H. Pilon, Van Eeghenlaan 3A die van Leusden naar Putten zijn 

verhuisd. 

 

Ons ledenbestand staat nu op 242 leden. Helpt u mee om dit najaar de stand 

boven de 250 uit te krijgen? Die hulp is zeker gewenst nu onze meest actieve 

ledenwerver tot nu toe, dhr. de Graaff, er vanwege zijn hoge leeftijd mee is 

gestopt. Hij is nu ook ons oudste lid, met een leeftijd van 90 jaar. Wie volgt 

hem op? 

 

 

4. Kandidaten voor het bestuur gezocht [Gerard vd Brandhof] 
 

Al geruime tijd zijn we op zoek naar mensen die het bestuur willen komen 

versterken. De belangrijkste vacature is die van secretaris, maar ook de 

functie van algemeen adjunct komt volgend voorjaar beschikbaar. Kent u nog 

mensen die een bestuursfunctie zien zitten? Wilt u zichzelf kandidaat stellen? 

Heeft U ideeën? Schroom dan niet, en neem contact met ons op. Ook uw hulp is 

hard nodig om de ChristenUnie van Putten bestuurbaar te houden! 

 

� ----------------------------------------------------------------------------------- 

Aanmeldstrookje 

 

Naam:  

 

Adres: 

 

meldt zich hierbij aan als kandidaat voor het bestuur van de 

ChristenUnie Putten. 

 

P.S. U kunt ook een bericht sturen naar secretariaat @putten.christenunie.nl 
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5. Het overkomt één van onze leden [Henk vd Ridder] 
 

Hieronder enkele delen van twee artikelen uit “de Stentor” over één van onze 

leden… 

 

ERMELO, de Stentor, 2 juli 2007  - Tijdens de jaarlijkse ringrijderij is 

zaterdagavond een koets met twee paarden op hol geslagen. De koets 

reed het publiek in en hierdoor raakte een toeschouwster gewond. Toen 

de koets even later tegen een geparkeerd staande auto botste, raakte de 

koetsier zwaar gewond. Bos werd van de bok gelanceerd en enkele meters 

meegesleurd, waarna hij gewond bleef liggen. Hij onderging in de nacht 

van zaterdag op zondag een zware operatie. Zijn schedel is gelicht om zo 

vochtophoping tegen te gaan. Hij ligt in het UMC in Utrecht. 

 

Reactie van lezeres op de website van de Stentor: Ook wij stonden in 

de bocht waar de koetsier, God zij dank, de paarden doorheen heeft 

kunnen sturen.  Wij zijn de koetsier eeuwig dankbaar dat wij en onze 

kinderen gespaard zijn gebleven. Ik hoop echt dat hij er weer bovenop 

komt!  

 

ERMELO, de Stentor, 28 sept 2007 - Het ziet er naar uit dat koetsier 

Aalt Bos, die op 30 juni zwaargewond raakte bij een ongeluk tijdens 

ringsteekwedstrijden in Ermelo, permanent letsel aan het ongeval 

overhoudt. De Puttenaar verkeert niet meer in levensgevaar, maar ligt 

nog altijd in het UMC in Utrecht. 

 

Volgens een woordvoerster van het bouwkundig adviesbureau van Bos in 

Putten verkeert hij in comateuze toestand. Hij lijkt bij kennis maar 

schijnt tevens in een eigen wereld te leven. Of de toestand van de 

Puttenaar nog zal verbeteren is zeer twijfelachtig. "Maar de tijd zal het 

leren", aldus de woordvoerster. De verwachting is dat Bos op termijn 

verder kan worden verzorgd in een verpleeghuis. 

 

Redactie: dit zijn ‘zomaar berichten uit de krant’ maar voor de direct 

betrokkenen een zware weg. Ter ondersteuning mogen we wijzen op het “werpt 

al uw bekommernis op Hem, Hij zorgt voor u”.  
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6. Conceptbegroting 2008 [Pieter Eigenraam] 
 

Hieronder treft u de conceptbegroting 2008 van de ChristenUnie Putten aan. 

 

Uitgaven  

Locale Unievergaderingen        €    750,- 

Bestuur- en fractiekosten       €    500,- 

CU-nieuws          €   750,- 

Perspectief Putten        €    500,- 

Propaganda         €    500,- 

Verkiezingsfonds        €    500,- 

Totaal Uitgaven        € 3.500,- 

            ======== 

Inkomsten  

Contributies           € 1.750,- 

Adverteerders CU-nieuws                       € 1.500,-  

Fractievergoeding (vergoeding vanuit de gemeentelijke kas) €   250,- 

Totaal Inkomsten        € 3.500,-  

            ========= 

 

7. Uw gift is heel wat waard [Pieter Eigenraam] 
 

Zoals u misschien wel weet is de contributie inning sinds enige tijd centraal 

geregeld. In het verleden ontvingen we samen met de contributie nog wel eens 

een gift. Deze inkomstenbron is na de invoering van de centrale inning vrijwel 

opgedroogd.  

 

Uw giften zijn nog steeds veel waard. Hopelijk leveren uw giften een klinkende 

munt op in de vorm van een goed verkiezingsresultaat. Daarom de oproep om 

een gift over te maken op giro 7865897 ten name van de ChristenUnie Putten. 

Ten overvloede: Zowel de contributie van de ChristenUnie als de giften 
zijn aftrekbaar voor de belastingen! 

 

Pieter Eigenraam  
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8. Uitnodiging najaarsledenvergadering [Gerard vd Brandhof] 
 

Hierbij bent u van harte uitgenodigd voor de najaarsledenvergadering op D.V. 

maandag 19 november 2007. Dit keer hebben we als locatie gekozen de 

kantine van camping “De Rusthoeve”, Garderenseweg 168 in buurtschap 

Koudhoorn.  

 

Het thema voor deze avond is “Putten als recreatiegemeente”. 

 

Economisch gezien is de recreatie een belangrijke bron van inkomsten voor 

Putten. De recreatie draagt er aan bij dat we goede winkelvoorzieningen 

hebben. Punten die deze avond aan de orde komen zijn: 

 

o Hoe verhoudt zich de plattelandsontwikkeling met de ontwikkeling van 
recreatieve voorzieningen op de rand van de Veluwe. 

o Hoe om te gaan met permanente bewoning van recreatie bungalows en 
caravans. 

o Het Bosbad en de behoefte aan recreatie. 
o Activiteiten in het dorp, zoals markten, braderieën, kermis e.d. 
 

We denken dat dit thema ook alles met de leefbaarheid in onze gemeente te 

maken heeft. 

Naast dit thema zullen we ook een ledenvergadering houden. Bestuursleden 

moeten worden gekozen / herkozen en de begroting voor volgend jaar zal 

worden behandeld. 

Uiteraard zal er gelegenheid zijn voor een rondvraag.   

 

De avond begint om half acht. Als u vervoer wilt hebben naar deze lokatie kunt 

u zich hiervoor bij ons aanmelden. 

 

Een herinneringsuitnodiging volgt nog.  Aan de meesten van u wordt deze per e-

mail verstrekt. We zouden het daarom op prijsstellen, als uw email-adres bij 

ons nog niet bekend is, dit door te geven aan het secretariaat. 

(secretariaat@putten.christenunie.nl)  
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9. Verslag voorjaarsledenvergadering [Piet Zwaan] 
 

Datum vergadering: 21 mei 2007 

Van: Piet Zwaan 

Aanwezig: 37 leden 

Afwezig: m.k.g. de heren G. van Roekel en Lubbert van de Heuvel.  

Later: De fractieleden i.v.m. commissievergaderingen. 

 

1. Opening. 

Gerard van den Brandhof opent de vergadering met het lezen uit Daniël 6 en 

gebed. Wij zingen Psalm 47 vers 1 en 3. Hij heet een ieder welkom, met name 

de mensen van PerspectieF en informeert de vergadering middels een power-

point-presentatie over de  agenda.  

 

2. Huishoudelijke vergadering. 

--Notulen najaarsledenvergadering 15 november 2006. 
De secretaris geeft de leden een kort verslag, de leden hebben op hun plaats 

een kopie van het verslag gekregen. 

--Financieel verslag 2006. 
In ChristenUnie-nieuws was het financieel verslag afgedrukt. De penning-

meester Pieter Eijgenraam geeft een toelichting op de cijfers. Het ledenaantal 

blijft schommelen rond de 250. Hij roept op om te gaan sparen voor de 

gemeenteraadsverkiezingen in DV 2010. Inkomsten kunnen o.a. komen uit de 

advertenties in ChristenUnie-nieuws. Daarnaast roept hij een ieder op om de 

kiesvereniging te ondersteunen met een gift. 

De heren Wouter Kleijer en Harry Roffel hebben de kascontrole uitgevoerd en 

hebben de stukken in orde bevonden en hebben gezien dat er 9 leden zijn 

geroyeerd door het uitblijven van hun betaling. 

De heren verzoeken om de penningmeester te dechargeren. Dat gebeurt met 

algemene stemmen. 

--ChristenUnie nieuws. 
Harry Roffel vraagt aandacht voor de vele taal en spellingfouten in 

ChristenUnie nieuws. Hij roept het bestuur op om tot verbetering te komen.  

--Bestuurverkiezingen. 
Maar eerst vraagt de voorzitter aandacht voor het feit dat de heer de Graaff 

(van Weesstraat) stopt met ledenwerving. Evert de Graaf (oud-wethouder) 

geeft op de hem eigen wijze een overzicht van de 45 jaar waarin hij dhr. de 

Graaff heeft leren kennen. Een overzicht met jaartallen en anekdotes en wat 
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de heer de Graaff heeft betekend voor de Puttense gemeenschap en de 

RPF/ChristenUnie. De heer Jan Harmsen van het landelijke 

ChristenUniebestuur bedankt de heer de Graaff voor zijn inzet gedurende 32 

jaar voor zowel de kiesvereniging(en), de provinciale afdeling als het 

partijbureau. Hij speldt hem de zilveren speld van verdiensten op, de twee 

handen, het logo van de ChristenUnie. Namens het bestuur van de 

kiesvereniging ontvangt hij een cadeaubon en zijn vrouw krijgt de bloemen. De 

heer de Graaff bedankt een ieder. 

Ook Piet Zwaan krijgt uit handen van Jan Harmsen de ChristenUnie-speld van 

verdiensten voor meer dan 15 jaar bestuurslid, waarvan bijna de gehele periode 

secretaris. Ook hij krijgt een cadeaubon en bloemen. 

  

3. PerspectieF. 

Leefbaarheidsonderzoek. Gert Jan Schuit geeft een presentatie over een 

onderzoek naar de leefbaarheid in Putten. Onderwerpen als achtergrond,  

leefbaarheid in Putten, onderzoek middels de professionele vragenlijst, de 

groepen welke zijn benaderd, ouderen, jongeren, ondernemers, nieuwbouw- 

bewoners, buitengebied-bewoners, scholen, sport en recreatie. De conclusie is  

dat de leefbaarheid van Putten enkel blijkt uit hoe lang en gelukkig de mensen 

er leven. Op de vraag” leeft u hier gelukkig”, antwoordde (op 2 personen na) 

iedereen volmondig:Ja! Essentieel in Putten: sociale controle is groot. Enkele 

verbeterpunten.  

Wouter Kleijer vraagt of het onderzoek wetenschappelijk onderbouwd is. Nee, 

er is een steekproefsgewijs onderzoek gedaan.  

De voorzitter vraagt of de leden in de pauze na willen denken over vragen 

inzake de leefbaarheid, zodat wij die na de pauze kunnen behandelen. 

 

4. Pauze. 

 

5. Vervolg leefbaarheid. 

 

Bertus Cornelissen gaat verder in op leefbaarheid en infrastructuur rond 

Putten. Nu de N303 van de baan is zullen de gemeente Putten en de provincie 

alternatieve oplossingen voor de bereikbaarheid en veiligheid van Putten 

moeten gaan bedenken. Hij geeft een toelichting hoe de standpunten van de 

ChristenUnie-fractie in het college-akkoord  staan vermeld. Er is een 

studieplan dat het beleid uitstippelt voor de (verre) toekomst. Aan de hand van 

vragen komen verschillende denkbeelden aan de orde. Zoals of het geen goed 
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idee is om bij RW28 industrieterrein te ontwikkelen. Bertus geeft aan dat er 

nu bij RW28, bij Nijkerk aan De Smidspol wordt gewerkt en dat revitalisering 

van Keizerswoerd ook in het collegeprogram staat. Ard Kleijer pleit voor 

uitbreiding van werkgelegenheid en bedrijvigheid. Vanuit de vergadering komen 

ook vragen over de steeds verder oprukkende industrie langs de Voorthuizer-

straat. Is er al eens gevraagd of Prismafood niet wil verhuizen. Volgens Ard is 

dit nog nooit gevraagd. 

De voorzitter sluit het onderwerp af en zegt de leden toe dat het onderwerp 

leefbaarheid in de najaarsvergadering weer aan de orde zal komen.  

 

6. Vragen naar aanleiding van het nieuwe college. 

De fractievoorzitter, Hendrie van Beek, vraagt of er nog vragen zijn vanuit de 

leden, daar het volledige verslag over het verloop van de collegevorming door 

hem in ChristenUnie-nieuws is gepubliceerd. Harry Roffel vraagt of de 

portefeuille-verdeling aansluit op het ambtelijk apparaat. Het is zoveel 

mogelijk geprobeerd, maar soms lukt het niet altijd. Hendrie van Beek geeft 

uitleg hoe dit bij Ruimtelijke Ordening is opgelost. Op de vraag “waarom een 

vierde wethouder” is het antwoord dat er naar een zo groot mogelijk college-

draagvlak is gezocht. Waarom de burgemeester Personeel en Organisatie in 

zijn pakket heeft, heeft te maken met zijn betrokkenheid en verantwoor-

delijkheid op dit gebied. Piet Zwaan vraagt of het college zitting gaat nemen in 

het zwembadbestuur. Ard Kleijer antwoordt dat dit het geval is, om de 

verbouwing zo goed en snel mogelijk te laten uitvoeren en om ondertussen te 

zoeken naar nieuwe bestuursleden omdat het huidige bestuur hun zetels ter 

beschikking heeft gesteld. Jan van den Brink vraagt zich af of dit wel 

verstandig is, vooral om juridische redenen.  Ard zegt dat dit nog wordt 

onderzocht en hoe en waar de verantwoordelijkheden dan komen te liggen. 

Hendrie van Beek sluit af met de mededeling dat hij vanaf 5 maart alles in een 

verslag heeft vastgelegd. Voor degenen die belangstelling hebben is dit 

beschikbaar. 

 

7. Rondvraag. 

De heer de Graaff wil dat de plaatselijke kiesvereniging een standpunt inneemt 

tegen het lidmaatschap van Rooms-Katholieken in de ChristenUnie. Hij vraagt 

het bestuur een brief te zenden naar het ChristenUnie bestuur om dit te 

voorkomen.  Harry Roffel antwoordt, naar aanleiding van hetgeen op het partij- 

congres in Lunteren daarover is gezegd, dat als een RK-er onze principes 

onderschrijft zij/hij lid mag worden. Er komt later nog een congres waar in een  
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debat gesproken kan worden over de voorwaarden onder welke dit mogelijk zou 

moeten zijn. We mogen daarom verwachten dat er een duidelijk richtsnoer 

komt. Harry merkt voorts op dat zulks ook geldt voor de Evangelische leden.  

De heer de Graaff geeft vele voorbeelden uit de historie, maar wil de 

vergadering zijn mening niet opleggen, en verzoekt dat er wel over wordt 

nagedacht.  

Harry wil nog even benadrukken dat de ChristenUnie de Bijbel als grondslag 

heeft en dat daarentegen het CDA de Bijbel als inspiratiebron gebruikt. 

Mevr. Dijs heeft genoten van deze avond; wat fijn om zoveel jongeren te zien 

en wat een goede sfeer. Wel wil zij nog pleiten voor (meer) ruimte voor 

startende ondernemers. 

 

8. Zingen. 

U zei de glorie: 1 en 3. 

 

9. Sluiting 

Cor Houweling  sluit de vergadering met gebed. 
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10. Perspectief Putten [Bert Doppenberg] 
 

September 2007, nieuws vanuit onze Puttense ChristenUnie-jongeren: 

 

Na een voor ons drukke zomerperiode pakken we als bestuur van PerspectieF 

Putten de draad weer op. Momenteel zijn we bezig met het voorbereiden van 

een debatavond in Harderwijk, in samenwerking met SGP-jongeren van de regio 

en het CDJA Harderwijk. Deze avond zal hoogst waarschijnlijk plaatsvinden op 

16 november in Harderwijk. Het thema van deze avond is “vrijheid van 

meningsuiting”, een uiterst actueel onderwerp. Vrijheid van meningsuiting is de 

vrijheid van burgers om hun overtuigingen kenbaar te maken zonder voor 

vervolging door de staat te hoeven vrezen. Maar geeft het recht op vrijheid 

van meningsuiting ook een vrijbrief om te beledigen? We zien uit naar een 

interessante debatavond! Geïnteresseerde (jongeren) voor deze avond kunnen 

zich per email aanmelden: bertdoppenberg@hotmail.com Tevens zal meer 

informatie over de locatie en vervoer vanuit Putten via de email worden 

uitgewisseld. Momenteel staan deze zaken nog niet vast omdat we midden in de 

organisatie zitten.   

 

Om als PerspectieF-Putten dichter bij de praktijk van de plaatselijke politiek 

te staan, is één van onze bestuursleden inmiddels steunfractielid van de 

ChristenUnie Putten geworden. Een reactie van Gert-Jan: 

 

“Vanaf begin september ben ik steunfractielid van de ChristenUnie Putten. Ik 

ontvang al enige tijd alle raads- en commissiestukken thuis om me voor te 

bereiden en woon de fractievergaderingen bij. Wegens grote drukte vanuit 

mijn studie (en andere taken) heb ik er voor gekozen om me in eerste instantie 

vooral te focussen op de commissie Ruimtelijke Zaken. Hopelijk kan ik voor een 

waardevolle ondersteuning van Evert de Graaf en Bertus Cornelissen zorgen. Ik 

heb er zin in en verwacht een enerverende periode tegemoet te gaan.”  

 

Tenslotte nog een oproep: voor ons bestuur zijn we nog op zoek naar enkele 

jongeren die actief willen meedraaien binnen PerspectieF-Putten. Zoals eerder 

aangekondigd willen we ons vooral focussen op concrete projecten die voor het 

voetlicht komen. We houden dus geen eindeloze discussieavonden, maar gaan 

zelf actuele zaken op een eigen manier oppakken. Kent u nog een jongere die 

mogelijk geïnteresseerd is of die meer informatie wil? Laat het ons horen!  
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Geïnteresseerden kunnen emailen of bellen met de voorzitter: 

gjschuit@hotmail.com, 06-11173730. 

 

Tot zover het laatste nieuw vanuit Perspectief Putten! 

 

Bert Doppenberg 

Secretaris PerspectieF Putten 

 

 

11. Wethouder in Putten [Ard Kleijer] 
 

In het vorige nummer van ChristenU-nieuws in mei jl was ik koud een week 

wethouder. Inmiddels zijn er vijf maanden verstreken. Maanden waarin voor 

mij veel is veranderd en ik met veel onderwerpen te maken heb gekregen, die ik 

daarvoor nauwelijks kende. In mijn weblog op  http://putten.christenunie.nl/  

heb ik al een aantal keren aandacht besteed aan mijn ervaringen als wethouder. 

De weblog heeft inmiddels meer dan 50 afleveringen. Ik vind het leuk om te 

doen en het geeft mij wekelijks de mogelijkheid om de afgelopen week even de 

revue te laten passeren. In maart 2006 ben ik ermee begonnen en als ik zo nu 

en dan een oude bijdrage lees dan komen er twee gedachten bij mij op: 1. het 

geeft een aardig overzicht van politieke gebeurtenissen in Putten en 2. het 

verschil dat ik ervaar tussen raadslid zijn en wethouder zijn. Als raadslid werd 

ik geacht iets van de collegevoorstellen te vinden en/of zelf met voorstellen te 

komen. Als wethouder ben je veel meer betrokken bij de voorbereiding van 

voorstellen en heb ik veel meer inzicht in de procesgang binnen het gemeente- 

huis. Hierdoor beschik je als wethouder onbewust over zoveel meer informatie 

dan een raadslid. Dat vraagt wel om een zorgvuldige omgang met informatie. 

 

Een ander punt dat mij opvalt is dat ik in het dorp nadrukkelijk wordt gegroet 

door een aantal mensen, die mij daarvoor amper tot niet begroetten. Kennelijk 

vinden veel mensen het leuk/belangrijk om de wethouder te kennen en gaat het 

ze minder om de persoon Ard Kleijer. Dat is wel belangrijk om te beseffen en 

om alle aandacht in de juiste proporties te plaatsen. 

 

In het College van B&W ervaar ik tot nu toe een goede collegiale samenwerking. 

Dat is in het begin best even aftasten, je bent per slot van rekening eens in de 

4 jaar elkaars concurrenten, maar de samenwerking verloopt in mijn optiek 
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prima. Natuurlijk is er een verschil in ervaring, maar dat is absoluut geen 

probleem. Mijn dagen vullen zich met vergaderingen, besprekingen met 

inwoners van Putten, regionale vertegenwoordigers, ondernemers, 

sportverenigingen etc.  

De laatste weken kost met name het Bosbad erg veel tijd. Ik heb er behoefte 

aan om kort iets dieper in te gaan op de situatie rondom het Bosbad. Om twee 

redenen: in de eerste plaats wordt er al ruim 5 jaar in de politiek gediscussi-

eerd over de toekomst van het Bosbad en in de tweede plaats proberen een 

aantal partijen, o.a. de PvdA/GrLi een sfeer rondom het Bosbad op te roepen 

die onterecht en suggestief is. 

 

In de vergadering van april 2007 gaf het vorige Bosbadbestuur aan af te willen 

treden als er geen ruimere financiele middelen beschikbaar gesteld zouden 

worden voor de renovatie van het zwembad. Een renovatie, waarin nog geen 

voorziening voor Triton (de zwem- en poloclub) waren opgenomen. Aanvankelijk 

wilden wij met drie wethouders de rol van zwembadbestuurder op ons nemen  

 

en de renovatie vlot trekken. Nadere juridische advisering wees uit dat dit 

vanwege de gemeentewet niet kon. (Vermenging van publieke en private taken).  

 

De situatie rondom het Bosbad was inmiddels dermate precair dat een nieuw 

bestuur niet op korte termijn verwacht kon worden, terwijl de gunningtermijn 

voor de aannemer dreigde te verlopen. Als een gunningtermijn is verstreken 

dan moet de aanbesteding opnieuw worden gedaan en met de stijgende 

bouwkosten in het afgelopen jaar ca 0,5% per maand) betekent dat een enorme 

kostenstijging. 

 

Het College heeft aan de raad voorgesteld om dhr vd Lee te benoemen tot 

tijdelijk voorzitter met de opdracht het Bosbad open te houden, de 

bouwopdracht te gunnen en zo snel mogelijk een nieuw bestuur te zoeken. 

Daarnaast is aan dhr vd Lee gevraagd om vóór 1 januari 2008 een advies over 

de exploitatiemogelijkheden en de beheersvorm van het zwembad uit te 

brengen. Dhr vd Lee is oud-directeur van sportfondsenbad Nederland en heeft 

daarmee een enorme kennis van zwembaden opgebouwd. Als het nieuwe 

stichtingsbestuur het nodig vindt om een interim-manager aan te stellen wil 

het college daar evt  tijdelijk middelen voor beschikbaar stellen.  
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Dhr vd Lee heeft de opdracht aan de aannemer verstrekt en zoals het er nu 

uitziet gaat in november 2008 gestart worden met de renovatie van het 

Bosbad. Er zijn na 5 jaar eindelijk concrete stappen gezet. Het lijkt wel alsof 

sommige politieke partijen, die jarenlang roepen dat er nu eindelijk iets moet 

gebeuren, terugdeinsen voor de daadkracht van dhr vd Lee. Van begin af aan is 

duidelijk geweest dat er maximaal 6,2 miljoen Euro aan de renovatie besteed 

zou mogen worden. Het huidige Bosbadbestuur denkt daarmee uit te komen. 

Voor iedereen is duidelijk dat binnen de 6,2 miljoen Euro onvoldoende ruimte is 

om een verdiept wedstrijdbad, nodig voor Triton, aan te leggen.  

 

Het stichtingsbestuur heeft aangegeven dat zij voor het exploitabel houden 

van het Bosbad geen verdiept wedstrijdbad wil hebben, omdat dit bezoekers 

kost. Wel heeft het stichtingsbestuur aangegeven dat als er een verdiept 

wedstrijdbad moet komen deze voorzien moet worden van een beweegbare 

bodem, om zo meer mogelijkheden te hebben voor zwemles, recreatief 

zwemmen etc.  

 

Het komt er dus op neer dat, als wij vinden dat Triton haar wedstrijden in 

Putten moet blijven spelen, er extra geld beschikbaar moet worden gesteld 

voor een sportvoorziening. Deze vraag ligt nu bij de gemeenteraad. In de 

discussies heeft iedereen het over extra geld voor de verbouwing, terwijl het 

gaat om extra geld voor een sportvoorziening. Vergelijkt u het maar met geld 

voor de aanleg van het derde wedstrijdveld voor Rood-Wit. Daar stelt de raad 

ruim 350.000 euro (een vergelijkbaar bedrag) ter beschikking. 

 

Dit jaar nog zal een definitieve beslissing genomen moeten worden. Als 

verantwoordelijk wethouder ben ik in druk overleg met dhr vd Lee en o.a. het 

bestuur van Triton om te zoeken naar een oplossing die minder geld kost. Want 

naast goede sportvoorzieningen in Putten willen wij ook een goed geëxploiteerd 

zwembad. Deze discussie wordt ongetwijfeld vervolgd. 

 

Naast het zwembad zijn wij in het college bezig met het uitwerken van een 

stuk toekomstvisie voor Putten. U moet daarbij denken aan het zoeken naar 

antwoorden op vragen als: Hoe zal Putten er over 15 jaar voor wat betreft 

bevolkingssamenstelling eruit zien, welke woningbouw is noodzakelijk, waar is 

ruimte voor bedrijvigheid, hoe zorgen wij ervoor dat het goed gaat met onze 

ouderen? Hoe zorgen wij voor onze jongeren en wie hebben daarin een rol, 

waar en hoe moet de infrastructuur worden aangepast? Niet dat wij alle 



  

CU-nieuws 2007-03      18     

antwoorden op deze vragen zullen weten te geven, maar als je weet wat je op 

termijn wilt bereiken, helpt dat enorm bij het richting geven aan de 

besluitvorming nu. 

 

De richting voor het dorp: daarover kunnen wij wikken, maar zoals u weet is 

het God die uiteindelijk beschikt, zeker als het gaat om onze levensweg. Wij 

hebben onze verantwoordelijkheid voor Zijn schepping en voor elkaar te 

nemen, maar uiteindelijk zijn alle dingen van Hem en door Hem. Zoals ik 

recentelijk in een gebed in de oude kerk hoorde uitspreken: Here, wij hebben u 

veel te vragen, maar wij hebben u niets aan te bieden dan handen vol schuld. 

Wees allen aanbevolen in Zijn Genade. 

 

Met vriendelijke ChristenUniegroet, Ard Kleijer 
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12. Uit de weblog van Peter Brink [Peter Brink] 
 

(Door Peter Brink wordt evenals door Ard Kleijer een weblog bijgehouden op 
http://putten.christenunie.nl. Hieronder een gedeelte uit zijn weblog, HvdR) 
 

Permanente bewoning (15 sept 2007) 

…Een ander belangrijk punt is de permanente bewoning van vakantiehuisjes op 

de vakantieparken in Putten. Als één van de eerste gemeenten in de omgeving 

heeft de gemeente Putten daar een actief beleid op gemaakt. Dat beleid 

bestaat uit twee belangrijke punten. De mensen die er al lange tijd wonen en 

een officiële woonverklaring hebben mogen er blijven wonen. Mensen die geen 

woonverklaring hebben, krijgen de sommatie het vakantiehuisje te verlaten. 

Dit beleid mist zijn uitwerking niet. Veel mensen hebben hun vakantiehuisje al 

verlaten en zijn elders gaan wonen. Maar de oorzaak dat mensen toch in zo’n 

vakantiehuisje gaan wonen is niet weggenomen, althans niet voor veel inwoners 

van Putten. Veel jonge stellen uit Putten gaan in een vakantiehuisje wonen en 

gaan dan sparen en zoeken naar een “normale” woning. Het punt is wel dat er 

een erg lange wachtlijst is voor woningzoekenden. Dus wonen de jonge gezinnen 

vaak een hele tijd op een vakantiepark. En moeten we die wegsturen of moeten 

we die helpen aan goede en betaalbare woningen? Het laatste natuurlijk, en dat 

is het eigenlijke probleem. Afgezien natuurlijk van de mensen die van buiten 

Putten proberen op een goedkope manier onderdak te vinden in zo’n vakantie-

huisje. Putten heeft sinds kort de mogelijkheid van een starterslening en dat is 

een goede maatregel om jonge gezinnen aan een betaalbare woning te helpen. 

In de vorige raadsperiode heeft het college zich ingespannen om het plan 

Bijsteren zo in te richten dat er veel betaalbare woningen gebouwd kunnen 

worden. We hebben ons als ChristenUnie daar ook altijd voor ingezet. We 

hebben in de afgelopen raad het beleid van het college dan ook ondersteund. 

We moeten zorgen dat er in Putten niet illegaal gewoond wordt. En tevens 

willen we graag dat het college kijkt wat de mogelijkheden zijn om de jonge 

Puttense gezinnen aan een woning te helpen. Dat is geen gemakkelijke opgave 

voor het college en als raadsleden kunnen we dus ook niet achterover leunen om 

te kijken wat het college er van maakt. We zullen goed moeten studeren op de 

mogelijkheden want ze moeten ook nog een keer uitvoerbaar zijn en ook 

juridisch haalbaar. Dit is wel heel in het kort het probleem van de permanente 

bewoning van vakantiehuisjes in Putten… 

Peter Brink 
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13. Vanuit de Provincie [Evert de Graaf] 
 

Een gedeelte uit de weblog (*) geschreven door Evert: 
 

Woensdag 12 september 

Deze dag stond helemaal in het teken van het statenwerk. 's Morgens en ’s 

middags kregen we voorlichting op het provinciehuis over de beleidsbegroting 

van een aantal beleidsambtenaren. Het waren leerzame sessies, waar we zeker 

profijt van zullen hebben bij het verrichten van ons werk als ChristenUnie- 

fractie bij het stellen van de kaders en de controle van het college van 

Gedeputeerde Staten. 

 

Op diezelfde middag stond er ook een vergadering van onze fractie gepland. 

Niet zoals gebruikelijk op de Puttense locatie, maar in "De koperen kop" op de 

Hoge Veluwe. De gehele fractie was aanwezig en we hebben de resultaten van 

de commissies van de voorgaande week doorgenomen in verband met de 

vergadering van de Provinciale Staten van de komende week.  

 

‘s Avonds stond er een bronsttocht op het prachtige terrein van de Hoge 

Veluwe gepland, onder leiding van een aantal jachtopzieners. Ook de directeur 

van het park, de heer Van Voorst tot Voorst gaf acte de présence. Het was 

schitterend weer, maar ik denk dat het nog iets te vroeg in het seizoen was, 

want we hebben wel enige geluiden van bronstige bokken gehoord, maar er 

helaas vanuit onze schuilhut er slechts twee van dichtbij gezien. Na afloop in 

het boswachtershuis "De Pampel" kregen we nog een eenvoudige, doch 

voedzame maaltijd voorgeschoteld. Al met al een zeer nuttig bestede dag. 

 

Evert de Graaf 

 

(*) Vanuit Putten heeft de ChristenUnie twee volksvertegenwoordigers bij de 
provincie: Lubbert van de Heuvel: lid provinciale staten, Evert de Graaf: 
fractievolger. Ook in het ChristenUnieNieuws willen we proberen om deze 
leden een beetje te gaan volgen. Natuurlijk kunt u dit ook zelf. Het provinciale 
nieuws kunt u volgen op http://gelderland.christenunie.nl (HvdR). 
 



  

CU-nieuws 2007-03      21     

14. Kroniek van opmerkelijke zaken [Cor Houweling] 
 

+ Het kabinet, met daarin de ChristenUnie, is aan de slag. Het begin blijkt toch 

moeilijker dan we ons hebben voorgesteld. André Rouvoet heeft als minister 

voor Jeugd en Gezin al heel wat vragen naar zich toe gekregen en kritiek 

moeten verwerken.  

Wie leest over de vele en steeds weer nieuwe (ontwrichtende) problemen 

binnen Jeugd en Gezin in onze samenleving, begrijpt hoe moeilijk het is tot een 

vruchtbaar en verantwoord beleid te komen. Daar is visie, gedegen uitwerking, 

en dus ook veel tijd voor nodig. Een bouwproject of een weg aanleggen is in 

vergelijking daarmee een totaal andere thematiek. Een bouw wordt 

gerealiseerd en een weg aangelegd. En daarmee is een zichtbare en naar we aan 

mogen nemen bruikbare technische prestatie geleverd.  

 

+ De nieuwe ministerspost houdt voor Rouvoet de opdracht in om met een nieuw 

programma voor Jeugd en Gezin te komen. Niet alleen het beleidsterrein 

onderwijs is daarbij betrokken, ook de terreinen veiligheid en volksgezondheid 

en zorg zullen betrokken moeten zijn en onderling afgestemd moeten worden 

om het nieuwe jeugdbeleid tot een succes te maken. Daarnaast zijn 

economische en sociale zaken in beeld voor de aanpak van het voortijdig 

schoolverlaten en de jeugdwerkloosheid.  

 

+ Ieder begrijpt dat “onze minister” geen blanco situatie voor zich krijgt; hij 

zal moeten aansluiten bij het beleid wat op al deze terreinen al jaren gevoerd 

is. Je kunt gerust zeggen dat hij zich voor een gigantische klus gesteld ziet. En 

dat één kabinetsperiode m.i daarvoor niet voldoende is.  

 

+ Bij de uitvoering van het door minister Rouvoet opgestelde beleid staat de 

“levensloop van het kind” centraal en moet de uitvoering dicht bij de burger 

(de ouders) plaatsvinden; laagdrempelig dus. Dit betekent regionale samen-

werking en regie van gemeenten en provincie. Ook de gemeente Putten zal daar 

dus volop bij betrokken worden. 

 

+ Het gaat niet alleen om jeugdbeleid maar ook om doordachte gezinspolitiek. 

Ik citeer hier uit een artikel van Andreas Kinneging,  “Denk eerst aan je 

kinderen voordat je jezelf wilt ontplooien”. Hij stelt: Dit betekent dat de  

overheid zich dient te bezinnen over de vraag hoe goede gezinnen door haar 

kunnen worden bevorderd. Een doordachte gezinspolitiek is nodig. 
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+ Kinneging geeft zelf een voorstel van een definitie van een goed gezin: “Een 

goed gezin is een gezin dat een veilige en liefdevolle thuishaven biedt aan het 

kind. Het is een gezin waarin ouders de tijd hebben en nemen voor het kind om 

het onder hun leiding en begeleiding op te voeden tot een verantwoordelijk en 

sociaal mens, die de zorg kan en wil dragen voor zichzelf en zijn naasten en een 

steentje kan en wil bijdragen aan het nut van het algemeen” 

 

+ De rechtsfilosoof Kinneging, zelf gezinsvader, stelt daarbij de volgende  

   voorwaarden:  

-  het is verreweg het beste als kinderen opgroeien bij hun biologische 

ouders; 

-  een gezin moet een gezin blijven, dat wil zeggen dat de ouders bij 

elkaar blijven; in ieder geval tot de kinderen volwassen zijn; 

-  het is voor iedereen het beste als het huwelijk van de ouders 

overwegend  harmonisch is; 

-  ouders moeten niet allebei fulltime werken, opvoeding heeft tijd en 

energie nodig 

 

+ In deze benadering wordt het levensbeschouwelijke element gemist. Toch is 

er m.i sprake van goede uitgangspunten voor een doordachte gezinspolitiek en 

voor een constructief jeugdbeleid. Niet alleen het kind centraal, maar bovenal 

investeren in gezinnen. Wel zal dan de ChristenUnie landelijk, provinciaal en 

gemeentelijk zich principieel-kritisch dienen op te stellen bij onderwerpen als 

opvoedingsondersteuning, echtscheiding en arbeidsparticipatie van de 

opvoeders. De eenheid tussen gezin, school en kerk mag bij dit alles zeker niet 

uit het oog verloren worden. 

 

+ Het is overduidelijk dat André Rouvoet in het mogen ontwikkelen van dit 

beleid onze steun en ons gebed niet kan missen. Datzelfde geldt overigens voor 

de 2e Kamerfractie, provincie en gemeenteraad. 

 

+ Leidt dit alles niet tot staatsopvoeding? Gaat de overheid daarmee ook 

achter de voordeur de dienst bepalen? Wij kennen toch de regel: 

souvereiniteit in eigen kring? Ieder kan constateren dat de gebrokenheid van 

onze samenleving zich in onze dagen ook sterk manifesteert binnen gezinnen en 

binnen onze jeugd. We lezen daar vrijwel dagelijks de voorbeelden van in de 
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pers. Dit werkt zich uit naar tal van maatschappelijke terreinen. Denk alleen al 

maar aan het onderwijs: het voortijdig schoolverlaten, geweld op scholen, etc. 

De overheid heeft o.i hier zeker een taak. Minister Rouvoet heeft nadrukkelijk 

gezegd dat het hierbij in de eerste plaats gaat om ondersteuning, voorwaarden 

scheppen, zodat ouders en jeugd hun verantwoordelijkheid zien en in staat 

gesteld worden deze op zich te nemen. 

Cor Houweling 

 

 


